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Welcome to 2026. Linda and I spent our Christmas in Brussels where the weather was sunny and calm, but very cold (-4 at night). Those who remained on the Cote Vermeille had to battle against heavy and persistent rain and strong winds over several days, leading to some flooding, heavy snow in the hills, disruption to trains and buses and dangerous conditions on many roads. Some Christmas events were cancelled, including a day of the Village de Noel in Port Vendres which has now been extended to 4th January. According to the local weather station nearly 200mm of rain fell during the week from 21st – 28th December. Skiers were of course delighted by the heavy snow on the pistes after some years in which some centres have been forced to close and reports also say that the fishermen are pleased that the new “3rd quay” in Port Vendres coped well with the challenge of a fierce easterly storm and high sea levels without any damage to their boats.
The main event for the Association last month was the quiz night held on the 11th December. 26 members came along to demonstrate their general knowledge (or lack of general knowledge) and share some festive food and drink. It was a really enjoyable, fun evening. Thanks once again to Stephanie for compiling the Quiz and Julian for technical support. (My team was particularly grateful for the bird identification round that Stephanie included!) Thanks go also to Chantal, Sue and Pam who organised the tombola and those who donated prizes. Altogether the event raised a creditable 415€ to support our projects.
Events in January include visiting the Fete des Olives in Espolla on Sunday 18th. For details see below. The Annual General Meeting will be held on Wednesday 28th January in the Cultural Centre of Port Vendres. Information will be sent out next week after the committee has met to finalise the documentation.
Finally, I send my sincere thanks to those of you who responded to my appeal for more help with the organisation of the association. The future of the association is looking much more positive now and we can look forward to a bright future!
Vermeille events coming up in January:
Sunday 18th Olive Festival in Espolla. This is such a good event to go to! There are sausages and wine, oranges, olive oil and cheese aplenty. We get there by going over the Col de Banyuls. It is best to go early as it gets very busy. There is plenty of parking now which is well organised, although it is still best to car share if you can. We are not organising an official group, but we will see you there. 
Wednesday 28th 18h30 Centre Culturel in Port-Vendres Annual General Meeting. All documentation will be sent out two weeks before. It will also be published on the website. You will be able to vote on-line or by appointing a proxy or in person. Subscriptions are now due. Please pay your subscription by Helloasso so that you receive a receipt and membership card. There is a link to Helloasso on our website, or you can click here https://www.helloasso.com/associations/vermeille-internationale/adhesions/membership-adhesion-2026 If you are unable to use the internet, please find a relative or friend to help you. 
We know that our newsletters are still not reaching some people. If you know someone who does not receive the newsletters via MailerLite, please send me details. We are working hard to resolve this problem. Make sure that they have the following email address in their safe contact list: vermeilleint.outlook.com@send.mailerlite.eu 
There are very few events that we can see coming up in the local villages. Here are some of them:
Port-Vendres
The Village de Noel has been prolonged (because of the recent bad weather) until 4th. Aioli Beach, one of our favourite fanfare bands, is playing in the evening of the 3rd and then at 21h30 there will be a fireworks display.
Banyuls sur Mer
Saturday 3rd 15h00 Place Paul Reig Arrival of the three kings
Sunday 4th 15h30 Place Paul Reig Sardanes and hot chocolate
Collioure
Until 4th Christmas Market and Lumières sur Mer continue.
Sunday 18th Marché aux Truffes
Monday 19th and Tuesday 20th Stage de Mosaiques at the Centre Culturel. Contact Corinne Brezc on 0767842670 for more information.
If you have any events that you would like to publicise for February, please send us information before the end of this month.
Linda and I would like to wish you all a very Happy and Healthy New Year, 2026. We look forward to seeing you soon.
David and Linda
Version FR
Bienvenue en 2026. Linda et moi avons passé Noël à Bruxelles, où le temps était ensoleillé et calme, mais très froid (-4 °C la nuit). Ceux qui sont restés sur la Côte Vermeille ont dû affronter des pluies abondantes et persistantes ainsi que des vents violents pendant plusieurs jours, ce qui a entraîné des inondations, de fortes chutes de neige dans les collines, des perturbations dans le trafic ferroviaire et routier et des conditions dangereuses sur de nombreuses routes. Certaines manifestations de Noël ont été annulées, notamment un jour du Village de Noël à Port-Vendres, qui a été prolongé jusqu'au 4 janvier. Selon la station météorologique locale, près de 200 mm de pluie sont tombés pendant la semaine du 21 au 28 décembre. Les skieurs ont bien sûr été ravis par les fortes chutes de neige sur les pistes, après plusieurs années au cours desquelles certains centres ont été contraints de fermer. Les pêcheurs se réjouissent également que le nouveau « 3e quai » de Port-Vendres ait bien résisté à la violente tempête venue de l'est et à la montée des eaux, sans causer aucun dommage à leurs bateaux.
L'événement principal de l'association le mois dernier a été la soirée quiz organisée le 11 décembre. 26 membres sont venus démontrer leurs connaissances générales (ou leur manque de connaissances générales !) et partager un repas et des boissons festifs. Ce fut une soirée très agréable et amusante. Merci encore à Stéphanie pour avoir préparé le quiz et à Julian pour son soutien technique. (Mon équipe a particulièrement apprécié la série de questions sur l'identification des oiseaux que Stéphanie a incluse !) Merci également à Chantal, Sue et Pam qui ont organisé la tombola et à ceux qui ont fait don de lots. Au total, l'événement a permis de récolter la somme respectable de 415 € pour soutenir nos projets.
Parmi les événements prévus en janvier, citons la visite de la Fête des Olives à Espolla le dimanche 18. Pour plus de détails, voir ci-dessous. L'assemblée générale annuelle se tiendra le mercredi 28 janvier au Centre culturel de Port-Vendres. Les informations seront envoyées la semaine prochaine, après la réunion du comité qui finalisera la documentation.
Enfin, je tiens à remercier sincèrement ceux d'entre vous qui ont répondu à mon appel à l'aide pour l'organisation de l'association. L'avenir de l'association s'annonce désormais beaucoup plus positif et nous pouvons espérer un avenir radieux !
Événements Vermeille à venir en janvier :
Dimanche 18 : Fête de l'olive à Espolla. C'est un événement à ne pas manquer ! Il y aura des saucisses et du vin, des oranges, de l'huile d'olive et du fromage à profusion. Nous y allons en passant par le col de Banyuls. Il vaut mieux y aller tôt car il y a beaucoup de monde. Il y a désormais beaucoup de places de parking bien organisées, mais il est toujours préférable de covoiturer si possible. Nous n'organisons pas de groupe officiel, mais nous vous y retrouverons. 
Mercredi 28 à 18h30, Centre Culturel de Port-Vendres, Assemblée générale annuelle. Tous les documents seront envoyés deux semaines avant. Ils seront également publiés sur le site web. Vous pourrez voter en ligne, par procuration ou en personne. Les cotisations sont désormais dues. Veuillez payer votre cotisation via Helloasso afin de recevoir un reçu et une carte de membre. Vous trouverez un lien vers Helloasso sur notre site web, ou vous pouvez utiliser https://www.helloasso.com/associations/vermeille-internation...; Si vous ne pouvez pas utiliser Internet, demandez à un proche ou à un ami de vous aider. 
Nous savons que nos newsletters ne parviennent toujours pas à certaines personnes. Si vous connaissez quelqu'un qui ne reçoit pas les newsletters via MailerLite, veuillez m'envoyer ses coordonnées. Nous travaillons d'arrache-pied pour résoudre ce problème. Assurez-vous que cette personne a ajouté l'adresse e-mail suivante à sa liste de contacts sécurisés : vermeilleint.outlook.com@send.mailerlite.eu
Il y a très peu d'événements à venir dans les villages locaux. En voici quelques-uns :
Port-Vendres
Le Village de Noël a été prolongé (en raison des récentes intempéries) jusqu'au 4. Aioli Beach, l'un de nos groupes de fanfare préférés, jouera dans la soirée du samedi 3, puis à 21h30, il y aura un feu d'artifice.
Banyuls sur Mer
Samedi 3 à 15h00 Place Paul Reig Arrivée des trois rois
Dimanche 4 à 15h30 Place Paul Reig Sardanes et chocolat chaud
Collioure
Jusqu'au 4, le marché de Noël et Lumières sur Mer se poursuivent.
Dimanche 18 Marché aux Truffes
Lundi 19 et mardi 20 Stage de Mosaïques au Centre Culturel. Contactez Corinne Brezc au 0767842670 pour plus d'informations.
Si vous souhaitez faire connaître des événements pour le mois de février, veuillez nous envoyer les informations avant la fin du mois.
Linda et moi-même vous souhaitons à tous une très bonne et heureuse année 2026. Nous espérons vous voir bientôt.
David et Linda
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